
REUNIÓ CiU i CUP 29/05/2015 
 
CiU:  Pellicer, Arza, Enrech, Font de Rubinat, Vilella.       
CUP: Vidal, Angelergues, Milian.  
 
Pellicer: CUP i CiU són 2 forces més importants de la ciutat i CiU obre ronda de 
trobades amb les forces de l’Ajuntament. Fan reflexió que han captat el missatge de la 
ciutadania. Proposen dos ámbits: 
 
A)Àmbit de govern. 
 
B) Acord de governabilitat per sumar i trobar espais d’acord. Transmeten la seva 
voluntat de trobar espais d’acord amb la CUP.  
 
Vidal: vist el panorama és difícil trobar un govern amb majoria; la Junta de Govern 
Local deixa de tindre el poder que tenia a l’anterior legislatura; fa la reflexió que 
l’oposició pot arribar a sumar més que el govern en qualsevol moment i que s’obre 
un panorama complex.  
 
Arza: ni l’oposició ni el govern tindran força per imposar-se i caldrà arribar a 
consensos. 
 
Font de Rubinat: ha d’haver-hi més feedback a partir d’ara, cal que les decisions 
estiguin més treballades, per evitar imposicions del govern i bloquejos de l’oposició.  
 
Milian: la CUP té una sèrie de propostes i de punts mínims que si no obtenen el suport 
d’altres forces la CUP prefereix no arribar a cap acord de governabilitat. Si CiU vol fer 
acords de governabilitat cal conèixer el programa de CiU. 
 
Pellicer: pregunta si aquests punts de la CUP són innegociables per entrar a govern? Se 
li respon afirmativament. 
 
Vidal aclareix que hi haurà punts en el que s’hi podran arribar a acords a partir 
d’aquests mínims. 
 
CiU demana entrar en els punts de la CUP per veure els punts d’acord: 
 

- Reglament de participació: (diu que CiU hi està d’acord) i del que s’hi troben 
punts en comú, en aquest punt s’acorda que cal reformar el ROM. Hi ha acord 

 
- Regenerar espais de transparència: diuen que si governa CiU es farà una 

regidoria de transparència, però comenta que cal que la CUP aprofundeixi ja que 
desconeix que pot voler dir quan aquesta fa la seva proposta. Posa en dubte el 
punt que fa referència de posar a disposició de la justícia la documentació de 
l’Ajuntament. La CUP respon que el que cal és que l’Ajuntament sigui part 
activa en els processos per aclarir en els processos oberts. CiU respon  que això 
ja es fa en la mesura que legalment és requerit. La CUP respon que en la passada 
legislatura va haver de ser la CUP de mutu propi qui ho va fer en el passat sense 
la col·laboració de l’anterior govern. CiU comenta que no hi estan d’acord en 



aquest punt com a acord de governabilitat i remarquen que estan complint amb 
les obligacions legals. No hi ha acord. 

 
- Limitar els sous dels electes i càrrecs de confiança al 2,5 el sou mínim 

professional: no hi ha acord. 
 

- Reus ciutat educadora: Hi ha acord. 
 

- Dissolució de RELLSA: la intenció de CiU és dissoldre-la després d’un Pla 
Director i incorporar-la a Reus Serveis Municipals o bé dissoldre-la; hi ha el 
problema de l’IVA pagat i que la llei no permet incorporar als treballadors a la 
plantilla de l’ajuntament.  CUP respon que RELLSA passi a Reus Serveis 
Generals és un primer pas però hi ha coses a fer-hi al respecte amb el cas dels 
treballadors, accions que s’han fet en altres ajuntaments cosa que ho fa possible. 
Hi ha acord en la dissolució de RELLSA a l’espera de com quedi l’IVA i el 
tema dels treballadors queda a estudiar la legalitat per fer-ho possible. 

 
- Regidoria de Salut: hi ha acord per part de CiU de fer una regidoria de salut. 

CiU vol redefinir SAGESSA i analitzar tot el tema de les llistes a l’hospital i fer 
l’hospital més eficaç. La CUP respon: eliminar la triple llista d’espera i els 
acords amb altres organismes sanitaris. SAGESSA gestiona altres CAPs i 
hospitals i és un mode de fer benefici o pagar dèficits d’un entramat sanitari que 
abarca més enllà de Reus, per part de CiU es qüestiona que hi hagi beneficis 
amb la gestió de la salut del complex SAGESSA. Des de la CUP es comenta que 
cal redefinir el model sanitari en la seva totalitat. Més enllà de la regidoria de 
salut no hi ha acord i de certa reordenació del grup SAGESSA. L’acord 
queda en suspensió a vista com es desenvolupi aquest aspecte. CiU no està 
d’acord en l’eliminació de la triple llista d’espera. No hi ha acord.  

 
- Ple ús dels centres culturals: CiU comenta que comparteixen aquest objectiu 

però hi ha limitacions pressupostàries i limitacions tècniques. La CUP respon 
que hi ha aspectes molt bàsics i fàcils de corregir per donar ús a espais 
municipals infrautilitzats. CiU respon que això ja es fa en la mesura del possible 
i s’insisteix en les limitacions de pressupost i legals. Pot haver-hi acords però 
caldrà concretar-ho en el futur en funció del pressupost i aspectes legals. 

 
- Reduir externalitzacions: CiU diu que ja ho ha fet durant la darrera legislatura. 

CUP diu que durant la darrera legislatura hi va acords però hi ha molt de camp 
per córrer i es posen exemples, la brossa per exemple, però n’hi ha altres. 
S’afegeix per part de la CUP que cal fer un estudi cada cop que hagi necessitat i 
per saber si costa més fer-ho com a servei públic o amb una externalització. CiU 
aclareix que tot es fa en base a concursos públics i posa en dubte que calgui 
assumir els treballadors de les empreses externes que fan serveis públics. CiU 
comenta que més enllà que s’externalitzi el mínim de serveis possibles no hi 
haurà acord en aquest  punt. No hi ha acord, un punt de desacord és el 
tema de la brossa ja que és un cavall de batalla de la CUP. 

 
- Auditoria del deute: CiU comenta que l’Ajuntament de Reus està auditat i que 

pel govern central ja s’està pressionant en aquest tema. Es pregunta que vol dir 
auditoria del deute: se li respon que hi ha molts tipus de deute i que per exemple 



es pot agafar el llista de deutes d’INNOVA per valorar si és un deute legítim o 
per contra no respon a l’interès públic, es comenta que la CUP ha sospesat la 
possibilitat i hi ha possibilitat de declarar un deute il·legítim. Es pregunta per les 
conseqüències d’aquest informe, la CUP creu que cal fer arribar a la justícia allò 
que sigui irregular per a que tingui sentit aquesta auditoria. CiU comenta que la 
judicialització de la vida política local no es bo per a l’Ajuntament. Hi ha 
desacord en el tema del deute il·legítim. Hi ha acord en fer l’auditoria però 
falta acord en la metodologia i valoració de resultats, no hi ha acord. 

 
- Nou POUM: CiU comenta que hi ha la volutat de fer una ciutat compacta i no 

tenen voluntat d’imposar acord. La CUP fa esment que aquest acord ve propiciat 
per la conjuntura econòmica. La CUP aclareix que un urbanisme autocentrat vol 
dir fer un POUM al servei de la població i no al servei del capital. Hi ha acord. 

 
- Habitatge digne i subministraments bàsics: La CUP vol revisar tot el parc 

immobiliari de Reus per revisar-lo de dalt a baix. CiU comenta que ja s’està fent 
ne la mesura del possible i hi ha molts casos atesos i casuístiques diferents, s’han 
sancionat bancs, crear una brigada de gent de l’atur amb col·laboració de la 
Diputació i la Generalitat. La CUP comenta que es poden fer moltes més coses 
al respecte i que hi ha hagut propostes en aquest sentit, CiU comenta que podem 
anar treballant partida a partida. La CUP respon que hi ha molta gent amb 
problemes socials per pagar els subministraments bàsics, cal ser molt més 
proactius. La CUP comenta que l’ajuntament prioritza partides que no són 
essencials. No hi ha acord i queda subjecte al pressupost municipal. 

 
- Mobilitat: bicicleta: CiU comenta que en la mesura del possible es farà, hi ha 

carrers pel centre en els que no s’hi pot anar en bicicleta ni aparcar-hi, CiU 
comenta que hi pot haver acord. Transport Reus-Tarragona: CiU comenta que no 
és d’àmbit municipal, es mirarà de pressionar conjuntament a Àrea 
metropolitana del Tranport  per a que faci complir a l’empresa concessionària. 
Hi ha acord 

 
- Mapa d’inclusió social: Fer un estudi de les necessitats socials per implementar 

plans estratègics al respecte. No hi ha acord. 
 

- Derogació de l’Ordenança del Civisme: No hi ha acord. 
 

- Independència i punts AMI: CDC comenta que estan amb el procés 
sobiranista. UDC no es posiciona al respecte. No hi ha acord. 

 
 
Conclusió: No hi haurà acord de governabilitat però es pot explorar acords 
puntuals. 
 


